
Gemeentelijke commissie 
voor ruimtelijke ordening Sint-Niklaas 
Verslag vergaderi ng 

Datum: 
Plaats: 
Aanwezig : 

dinsdag 6 juni 2023 om 19 uur 
Gemeenteraadszaal van het stadhuis 

- voorzitter: Jan Van Damme 
- effectieve leden: Bart Casier, Lieven De Prins, Geldof Luc, Herregodts Kurt, Ooms 

Marc, Van Kerkckhove Elke, Van Stappen Dirk, Jose Vereauteren 
- plaatsvervangers: Beek Jurgen (enkel voor toelichtend deel gezien aanwezigheid 

effectief lid), Verhofstede Esmeralda, Kristof De Langhe 
- secretaris: Barbara Smitz (verslag) 
- externe deskundigen: Sam Hox (Sweco) 
- college: Wout De Meester (schepen) 
- afvaardiging fracties: I 

Verontschuldigd : 
Leden : Hanna Behiels, Gaspar Bosteels, Jenny De Laet, De Bruyn Peggy, De Vos Michel, 
Schoenrnaekers An 

De voorzitter verwelkomt de aanwezigen en opent de zitting om 19.10 uur. De agenda van de avond 
wordt overlopen en vervolgens wordt overgegaan tot de behandeling van de agendapunten. 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering (02- OS - 2023) 

Het verslag wordt goedgekeurd. 

2. RUP Bolleakkergebied : startnota 

Schepen De Meester introduceert het RUP Bolleakkergebied waarna Sam Hox (ruimtelijk planner 
studiebureau Sweco) de verdere toelichting geeft van de startnota RUP Bolleakkergebied. 

Na de toelichting volgt een vragenronde met volgende punten : 

Trage wegen 
Godschalkwegel krijgt als meest functionele as (vnl richting scouts d' Olmen en 
doorgaand fietsverkeer) in het gebied passeerhaventjes over de beek heen om een 
betere doorstroming te hebben. Men mag de functie van deze as niet minimaliseren. 
Men heeft vragen rond de breedte Vi'\!1 de trage wegen. Volgens de voorzitter zijn er 
niet echt richtlijnen rond de breedte, maar geeft de atlas der buurtwegen aan dat zij 1 
m breed moeten zijn. De breedte van de trage weg zal later in het proces nog nader 
worden bekeken. 
De (nieuwe) trage wegen zullen vooral een recreatief gebruik kennen. 
Via o.a. het participatiemoment trachten te achterhalen wat het draagvlak is voor deze 
nieuwe trage wegen in het bolleakkergebied. 
Men vraagt de stad aandacht voor het beheer, lees maaien, van de trage wegen. 
Een trage weg volgend op de Olmenstraat richting Blindestraat (evenwel buiten het 
piangebied), zou zeker ook een meerwaarde kunnen bieden. Het grootste deel van dit 
tracé is reeds voorhanden. 



Mail scouts 
De vergadering kan zich niet vinden in feit dat VZW scouts d'Oimen hen rechtsreeks 
mailt met een 'bezwaarschrift' over de startnota. 
Hoofdzaken van deze mail 

Men wenst een groter bosgebied te realiseren dan voorzien in startnota, nl ook 
tussen domein van scouts en bos van voormalig notaris Meert. (Dit bosgebied is nu 
niet meer in eigendom van de voormalige notaris, maar is zo wel gekend als 
benaming). 
Men wenst geen trage wegen langsheen hun lokaal/ terrein. 
Men wenst een verbinding langheen het bos van voormalig notaris Meert tot aan 
Godschalkwegel en dan verder doorlopend richting Klapperbeekstraat om het 
fietspad langsheen de Klapperbeekstraat, welke in slechte staat is, te mijden. 
Aan de ingang ter hoogte van de Godschalkwegei/Iepenstraat wenst men een kleine 
(fiets)parking die kan dienen voor de buurt, de school en als kiss-and-ride voor 
onze groep en huurders, en een opslagplaats voor hun groot materiaal. 
Men wenst verlichting langsheen de trage wegen. 

De intentie van de stad is om op korte termijn in gesprek te gaan met de scouts om dit 
verder uit te klaren en te bespreken net als dat er ook met de bolleakkergroep een 
apart gesprek heeft plaatsgevonden . 

Naast de scouts heeft ook de Bolleakkergroep een duidelijke visie op het gebied. 

Landinrichting I landbouw 
Men geeft vanuit de landbouwsector aan dat landinrichting een krachtig instrument is, 
doch dat men het hier te weinig gebruikt. Men oordeelt dat de VLM heeft gefaald. 
Landschapsherstel op vrijwillige basis zal nooit gerealiseerd worden. Een oplossing zou 
zijn om bij de trage wegen telkens een tweesporenpad te voorzien met daarbij 
landschapsherstel/houtkanten. Dit zal veel meer kans op slagen hebben. Men verwijst 
naar de ruilverkaveling in Sint-Gillis-Waas zuid. Bovendien wenst men méér trage wegen 
te voorzien om de landbouwpercelen te bereiken. De inrichtingsvisie van de VLM heeft 
evenwel rekening gehouden met de bereikbaarheid van de akkers bij intekenen van de 
trage wegen. Alle akkers zouden bereikbaar zijn met de voorgestelde trage wegen. 
Men vraagt ervoor te zorgen dat de landbouwpercelen niet bereikt moeten worden via 
de zuidkant gezien dit een drukkere regio is (Iepenstraat) en daardoor moeilijker 
bereikbaar voor landbouwverkeer. 
Men geeft aan dat ook de landbouwsector bereid is te vergroenen, zoals aan iedereen 
gevraagd wordt, onder de vorm van groenstroken van 3 tot 6 m aan de akkerranden. 
Enerzijds wordt er gevraagd om van de Godschalkwegel ook een tweesporenpad voor 
de landbouw te maken . Anderzijds is er de vrees vanuit de vergadering dat dit 
tweesporenpad dan voor andere doeleinden ial gebruikt worden, nl. autoverkeer. 
Oplossing hiertoe is om wegversmall ingen te voorzien naar voorbeeld van de Pieter 
Segherswegel in Nieuwkerken. Dit principe is hier al van toepassing voor de 
Godschalkwegel, zijnde versmalling vanaf bos van voormalig notaris Meert tot aan de 
bocht richting scoutslokaaL 
Hier in het gebied zijn heel wat jon~e landbouwers aanwezig die hun kansen moeten 
krijgen. De aanvangspunten waren 

Buurtbos conform het lobbenstadmodel 
Conservatie van de landbouw 
Trage wegen die multifunctioneel kunnen worden ingezet voor recreatie en 
landbouw. 

Met dit voorstel komt men tot andere aanvangspunten zijnde 
Realisatie bos evenwel 
Bolle akkers herstellen op vrijwillige basis (erfgoedwaarde). Men wil hier geen 
Bokrijk realiseren vanuit de land6ouwsector. 
Realiseren van ecologische corridors 
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Men komt tot de conclusie dat de landbouwsector genegeerd wordt, men spreekt van een 
stand still. Dit wordt ook bevestigd door het voorzien van bouwvrije zones. Dit zou 
betekenen dat er geen landbouwzetels bij kunnen komen, dat er geen schuilhokken meer 
kunnen geplaatst worden voor paarden, ... Verbrede landbouw en kleinschalige fruitteelt 
krijgen geen kansen in de bouwvrije zone. In de toekomst verwacht men dat zo'n vraag 
zeker zal komen. Daarom is het niet gewenst om in de bouwvrije zone een overkill aan 
regels te voorzien. 
Men mist juridische zekerheid voor de randen van het gebied die in agrarische bestemming 
gelegen zijn. In de afbakening van het regionaalstedelijk gebied Sint-Niklaas staat vermeld 
dat " Met uitzondering van de deelgebieden waarvoor in dit plan voorschriften werden 
vastgelegd, blijven de op het ogenblik van de vaststelling van dit plan bestaande 
bestemmings- en inrichtingsvoorschriften onverminderd van toepassing. De bestaande 
voorschriften kunnen door voorschriften in nieuwe gewestelijke, provinciale en gemeen
telijke ruimtelijke uitvoeringsplannen of BPA s worden vervangen." Wat met de wadi's, 
zonevreemde woningen, zonevreemde tuinhuizen, niet meer in landbouwgebruik zijnde 
serres (stockage mobilhomes), garageboxen, ... ? Vele van die zaken zijn evenwel historisch 
gegroeid, dateren van voor het gewestplan. Er wordt aangegeven dat de kleine resterende 
zone agrarisch gebied in de oksel van de Iepenstraat - Sparrenhofstraat zeker moet 
bekeken worden. Kortom, dit vraagt een detailstudie op niveau van het RUP. 
Men geeft aan dat men het een gemiste kans vindt om hier in dit gebied geen wonen te 
voorzien daar de stad in 2035 nood zal hebben aan bijkomende mogelijkheden. De visie van 
het College is evenwel dat er geen bijkomende bebouwing gewenst is binnen het gebied. 
Doelstelling van het RUP Bolleakkergebied is om het openruimtekarakter te vrijwaren. 
Vanuit de landbouwsector wordt nogmaals aangegeven dat schuilhokken voor dieren dan 
niet mogelijk zijn. Hoe kan dit toch verzoend worden, hoe kunnen we dit dan toch opnemen 
in de voorschriften ? 

Compensatiegebied (Zonneken) 

Besluit : 

Waarom wordt er 11 ha gecompenseerd terwijl er in se maar 5 ha nodig is ? Er wordt 
geopteerd om het gebied in totaliteit te herbestemmen ipv fragmentarisch. Bovendien 
kan deze 6 ha als reservecompensatiegebied dienen in kader van andere (latere) 
processen. 
Gezien het hier om een ingesloten gebied gaat, geeft men i.t.t. LIS-studie 
(Landbouwimpactstudie) aan dat waarde van de landbouwgronden hier niet hoog zijn. 
Men denkt dat deze percelen in aanmerking zullen komen voor verpaarding. Vraag is 
bovendien of ze niet in aanmerking komen voor bijkomende bebossing gezien hun 
geringe landbouwwaarde ? 

De GECORO geeft gunstig advies met algemene stemmen ( 13) mits volgende aanpassingen/ 
aanvullingen/ opmerkingen door te voeren aan de startnota RUP: 

Trage wegen 
o Verlichting : niet overal is verlichting nodig. Bij de verdere uitwerking van het project 

is dit verder te bekijken. 
o Houtkanten : bij de uitwerking van de trage wegen meenemen. Een wirwar van 

houtkanten over het gebied zal het vooropgestelde landschapsherstel niet doen 
slagen. Men is voorstander om wel langsheen de trage wegen houtkanten te 
voorzien, gezien dit praktisch haalbaarder is op vlak van onderhoud voor de 
landbouw 

o Breedte : bestuderen voor toegankelij~heid volgens locatie I gebuikers. Opletten dat 
doorgaand gemotonseerd verkeer zeker geweerd wordt. 

o Locatie : Men is van oordeel dat de trage weg (nu aangeduid als privé) langsheen de 
serres (stockage mobilhomes) op kruising Sparrenhofstraat- Vrouweneekhoekstraat 
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richting bolleakkergebied zeker een meerwaarde zal bieden omdat die ten westen 
ook aansluit op heel wat wegen. 

Bouwvrij agrarisch gebied 
o Men is niet akkoord om heel het voorgestelde gebied bouwvrij te maken. Er moet 

een evenwicht gezocht worden tussen het niet voorzien van grote stallingen 
enerzijds, maar anderzijds wel verbrede landbouw toe te laten. Bij bestaande 
bedrijven moeten ook nieuwe ontwikkelingen mogelijk zijn. Bovendien krijgt elke 
aanvraag een openbaar onderzoek en kan zo geoordeeld worden of het voorstel 
voldoet aan de principes van dit RUP waaronder het open houden van dit 
bolleakkergebied. 

Functies in de rand 
o Momenteel is buiten de 50 m zone woongebied langs de straten nu alles gelegen in 

agrarisch gebied 
o Genuanceerd bekijken : wat kan behouden blijven, wat moet op termijn verdwijnen. 

We denken hierbij aan volgende zonevreemde constructies: de villa in 2de bouwzone 
in het begin van de Sparrenhofstraat, de serres die nu als opslagplaats voor 
mobilhomes wordt gebruikt, garageboxen, tuinen, ... 

o Aandacht voor de oksel Sparrenhofstraat - Iepenstraat waar een snipper 
landbouwgebied met aanwezigheid van zonevreemde functies overblijft. 

o Bij de intentie om de villa in bos van voormalig notaris Meert ook in bosgebied op te 
nemen moet gezocht worden naar een valabele oplossing voor de villa, die 
momenteel in agrarisch gebied gelegen is. Misschien is een postzegelzone agrarisch 
gebied aangewezen gezien bosgebied als kwetsbaar gebied wordt gezien en de 
zonevreemde rechten in bosgebied beperkter zijn dan in agrarisch gebied. 

Landschapsherstel 
o Men vraagt zich af of men nog degelijk aan landbouw kan doen wanneer aan 

landschapsherstel wordt gedaan. Het is nodig om diverse percelen samen te voegen 
om de akkers vlot te kunnen bewerken. · 

o Het is gewenst het landschapsherstel meer genuanceerd te bekijken. 
Compensatiegebied : 

o Vraag naar keuze van dit gebied (dat evenwel momenteel in landbouwgebruik is) 
daar het helemaal omgeven is door woongebied en dit dus impact heeft op 
besproei i en van akkers, ... 

o Vraag om te onderzoeken of de resterende 6 ha van de vooropgestelde 11 ha 
compensatiegebied HAG in reserve kan worden gehouden voor andere plannings
precessen als compensatiegebied. 

o Vraag is of er hier ook een inrichting(sschets) voor nodig is voor dit toekomstig 
landbouwgebied. 

3. Provinciaal beleidsplan Oost-Vlaanderen 

Aan de GECORO werd gevraagd om advies te g;::ven omtrent het ontwerp provinciaal beleidsplan 
Oost-Vlaanderen met de intentie dit mee te integreren in het advies van de gemeenteraad, nl 
commissievergadering van 13 juni 2023. 

De vergadering oordeelt dat het niet evident is om op 2 uur tijd omtrent dit lijvige dossier een advies 
te formuleren, dat een gedegen voorbereiding gewenst is daar de tijd ontbreekt om dit dossier 
grondig na te lezen door iedereen. 

Toch wenst de vergadering een inhoudelijk advies te geven. 
Voorgesteld wordt hier een extra zitting (5 juli) aan te wijden en uit te gaan van het advies dat 
Interwaas aan het opmaken is voor het Waasland, waarbij hier en daar in detail wordt getreden voor 
de steden en gemeenten. Dit advies zal in principe ter beschikking zijn vanaf 22 juni. Op basis 
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hiervan kan de GECORO haar eigen advies op hoofdlijnen dan opstellen met betrekking tot het 
grondgebied van Sint-Niklaas. 

4. Varia 

Men uit zijn bezorgdheid over de diverse projecten die, hetzij in verkleinde versie, hetzij niet zullen 
uitgevoerd worden (binnen deze legislatuur) zoals de nieuwe bibliotheek en de grote markt. 

Vanuit het secretariaat wordt voorgesteld om de volgende vergadering in de Paterskerk te laten 
doorgaan met korte rondleiding gezien eerder de vraag al kwam om kennis te maken met deze 
vernieuwde site. Gezien op 5 juli slechts één agendapunt op de planning staat, valt dit goed te 
combineren. 

De voorz itter stelt voor om na de volgende vergadering gezamenlijk iets te (gaan) drinken ter verdere 
kennismaking . 

De voorz itter bedankt de aanwezigen en sluit de vergadering af om 21 u 50. 

Barbara Smitz 
Secretaris 
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